
 
 

SOPELAKO UDALAK 2024ko MAIATZAREN 30EKO, 
ARRATSALDEKO 18:30ean EGINDAKO OHIKO 

OSOKO BILKURAREN AKTA 

ACTA DE LA SESION ORDINARIA CELEBRADA 
POR EL PLENO DEL AYUNTAMIENTO DE SOPELA, 
EL DIA 30 DE MAYO DE 2024, A LAS 18:30 HORAS 

 
BERTARATUAK / ASISTENTES 

LEHENDAKARIA / PRESIDENTA 
ALKATEA / LA ALCALDESA 

 
Guruzne Carrasson Torrontegi 

 
ALKATEORDEAK / TENIENTES DE ALCALDE 

 
Unai del Burgo García (EH BILDU) 

Eder García López (ELKARREKIN SOPELA) 
Miguel Angel Tapia Trigueros (EH BILDU) 
Aitziber Onaindia Martínez (EH BILDU) 

 
ZINEGOTZIAK / CONCEJALES 

 
Naia Azkarate Estevez (EH BILDU) 

Miren Itziar Lazaro Ardanza (EH BILDU) 
Arantza Bilbao Olarra (EH BILDU) 

Josu Barbarias Olabarria (EH BILDU) 
Josu Landaluze Zarandona (EAJ-PNV) 

Amaia Guenetxea Villabeitia (EAJ-PNV) 
Gotzon Garai Elgezabal (EAJ-PNV) 

Mª Angeles Ibarra Egiguren (EAJ-PNV) 
Alberto Sobrón Calvo (EAJ-PNV) 

Maider Cristina Núñez Guinea (EAJ-PNV) 
Maria Luisa Gadea Nebreda (ALTERNATIVA VECINAL SOPELA) 

Mª Teresa Fernández Garcia (PSE-PSOE) 
 

IDAZKARIA / SECRETARIA  
 

Laura Arana Aguirre 
 

Sopelan, bi mila eta hogeita lauko maiatzaren 
hogeitamarrean, arratsaldeko sei eta erdiak 
direnean, osoko bilkura eratu da, Guruzne 
Carrasson Torrontegi alkate-udalburua lehendakari 
dela, goian adierazitako zinegotziak bertan direla, 
ohiko bilkura egiteko, deialdian adierazitako gai-
zerrendaren arabera, eta Laura Arana Aguirre andrea 
Idazkariarekin batera. Maite Alcalá andrea, 
Jarduneko Udal kontu-hartzailea bertaratzen da. 
 
 
 
1.- 2024KO APIRILAREN 25EKO AKTAREN 
ONARPENA, BIDEZKOA BADA (0:16:32 MINUTUA): 
- Horiek horrela, Udalbatzak, aho batez, onartutzat 
eman du akta. 
 
 

En Sopela, a treinta de mayo de dos mil veinticuatro, 
siendo las dieciocho horas y treinta minutos, se 
constituye el Pleno de este Ayuntamiento bajo la 
Presidencia de la Sra. Alcaldesa-Presidenta, Dª 
Guruzne Carrasson Torrontegi, con asistencia de 
los/as Sres/as Concejales/as arriba señalados, al 
objeto de celebrar sesión ordinaria, con arreglo al 
Orden del Día designado en la convocatoria, con la 
asistencia de la Secretaria Dª Laura Arana Aguirre, 
que dará fe del acto. Asiste la Interventora Municipal 
en funciones Dª Maite Alcalá. 
 
1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA DE 
LA SESION ANTERIOR DE FECHA 25 DE ABRIL DE 
2024. (MINUTO 0:16:32): - Dada cuenta de la misma 
el Pleno, por unanimidad: Da por aprobada el Acta. 
 
 



 
 

ATAL ERABAKITZAILEA 
 

KUDEAKETA 
Udal Administrazioa eta Langilería, Herritarren 

segurtasuna, Komunikazioa eta informatika 
 
2. - UDALBATZAREN ONDASUN ETA 
ESKUBIDEEN INBENTARIOAREN 2023KO 
ABENDUAREN 31KO ZUZENKETA ONARTZEA 
(EXPEDIENTE 1599/2024) (0:16:50 MINUTUA): - 
Jarraian, Sopelako EHBildu udal talde politikokoa 
den Unai Del Burgo jaunak hartu du hitza eta gaiaren 
laburpena egin du. 
 
Udal honi dagozkion Ondasun eta Eskubideen 
inbentarioa eguneratzeko izapidetutako 
espedientea ikusita, 2023ko abenduaren 31ri 
dagokiona. 
 
Kontuan harturik Udalbatzako ondasun eta 
eskubideak 2023ko abenduaren 31n sartu, baja 
eman eta aldatzea formulatu dela, Ekainaren 13ko 
1372/1986 Errege Dekretuaren bidez onartutako Toki 
Erakundeen Ondasunen Erregelamenduko 18. 
artikulua. 
 
 
Ikusita EDLko 86. 781/1986, apirilaren 18koa, 
ekainaren 13ko 1372/1986 Errege Dekretuaren bidez 
onetsitako Toki Erakundeen Ondasunen 
Erregelamenduaren 32., 33. eta 34. artikuluekin bat 
etorriz, eta Udal Administrazio, Langileria, 
Herritarren Segurtasun, Komunikazio eta 
Informatikako Informazio Batzordearen 2024ko 
maiatzaren 21eko irizpena ikusita. 
 
Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 
 
Sopelako Udalarenak diren ondasun eta eskubideen 
inbentarioaren urteko eguneratzea onartzea, 
2023ko abenduaren 31n Inbentario horrek 
53.000.331,64 € balioa du, eta hona hemen 
laburpena: 

PARTE RESOLUTIVA 
 

GESTIÓN 
Administración Municipal, Personal, Seguridad 

Ciudadana, Comunicación e Informática 
 
2. - APROBACIÓN DE LA RECTIFICACIÓN DEL 
INVENTARIO DE BIENES Y DERECHOS DE LA 
CORPORACIÓN, REFERIDO A 31 DE DICIEMBRE 
DE 2023 (EXPEDIENTE 1599/2024) (MINUTO 
0:16:50): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Dada cuenta del expediente tramitado para la 
actualización del inventario de los Bienes y 
Derechos que pertenecen a este Ayuntamiento 
referido a 31 de diciembre de 2023. 
 
Habida cuenta que ha sido formulada la inclusión, 
baja y variación de los bienes y derechos de la 
Corporación correspondientes a 31 de diciembre de 
2023, y formalizada conforme a los epígrafes del art. 
18 del Reglamento de Bienes de las Entidades 
Locales aprobado por R.D.1372/1986, de 13 de 
junio. 
 
Vistos los arts. 86 del R.D.L. 781/1986 de 18 de abril 
y de conformidad con los artículos 32, 33 y 34 del 
Reglamento de Bienes de las Entidades Locales 
aprobado por R.D.1372/1986, de 13 de junio, y visto 
el dictamen de la Comisión Informativa de 
Administración Municipal, Personal, Seguridad 
Ciudadana, Comunicación e Informática de fecha 
21 de mayo de 2024. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
Aprobar la actualización anual del inventario de 
bienes y derechos que pertenecen al Ayuntamiento 
de Sopela, referido a 31 de diciembre de 2023, que 
refleja un valor total de 53.000.331,64 € y cuyo 
extracto es el siguiente: 
 
 

 

2023ko abenduaren 31n 
A 31 de diciembre de 2023 

MERKATUKO BENETAKO 
BALIOA 

VALOR REAL DE MERCADO 
1. Higiezinak / Inmuebles 50.254.692 euros 
2. Eskubide errealak / Derechos Reales  450.577,67 euros 
3. Ondasun historikoak / Bienes de Carácter Histórico  146.781,62 euros 
4. Balore higigarriak / Valores Mobiliarios       1.113,00 euros 
5. Ibilgailuak / Vehículos  218.149,90 euros 



 
 

6. Abereak / Semovientes                0,00 euros 
7. Altzairuak / Mobiliario               1.801.509,17 euros 
8. Ondasun eta eskubide itzulgarriak /  

Bienes y Derechos Revertibles  
127.507,53 euros 

  

 
EKONOMIA 

Ogasuna eta Kontuen Batzorde Berezia 
 
3. - KREDITUAREN ONARPEN 
ESTRAJUDIZIALA (259/2024 ESPEDIENTEA) 
(0:18:51 MINUTUA): -Jarraian, Sopelako EHBildu 
Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak 
hartu du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 
 
Jarraian, hitzaldien txanda hasi da. Horren edukia 
Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan dago, 
1766/2024 espedientean. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da, 
emaitza hau izanik: 
 
Abstentzioa eman dute Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vasco udal-talde politikoko zinegotzi 
hauek: Josu Landaluze, Mª Angeles Ibarra, Amaia 
Guenetxea, Gotzon Garai, Alberto Sobrón eta Maider 
C. Núñez jn/andk. 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Honako betebehar hauek aitortzea:  
 

ECONOMÍA 
Hacienda y Especial de Cuentas 

 
3. - RECONOCIMIENTO EXTRAJUDICIAL DE 
CRÉDITO (EXPEDIENTE 259/2024) (MINUTO 
0:18:51): - Acto seguido toma la palabra D. Unai Del 
Burgo, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Posteriormente comienza el turno de 
intervenciones, cuyo contenido se encuentra en el 
Videoacta certificada por la Secretaría Municipal y 
que consta en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación, arrojando el siguiente resultado: 
 
Con la abstención de D. Josu Landaluze, Dª Mª 
Angeles Ibarra, Dª Amaia Guenetxea, Gotzon Garai 
Elgezabal, D. Alberto Sobrón y Dª Maider C. Núñez 
Guinea del grupo político municipal Eusko 
Abertzaleak-Nacionalistas Vascos. 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Reconocer las obligaciones presentadas siguientes: 
 

 
 

TERCERO PARTIDAS TOTAL FACTURA 
Nº 

REPARO RELACION TEXTO 

Euskaltel (Finkoa) Multiaplic. 947,27   2024/704 07/2024 F/2024/23 
Telefonía 
Marzo 

Euskaltel (Movil) 09 920 22201 656,45   2024/706 07/2024 F/2024/23 
Telefonía 
Marzo 

Euskaltel (Internet) 09 920 22201 406,32   2024/707 07/2024 F/2024/23 
Telefonía 
Marzo 

Telefonica 946764660 05 132 22201 105,62 2024/739 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 944243799 06 241 22201 41,90   2024/740 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 946763355 02 334 22201 64,67   2024/741 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 946763910 03 337 22201 45,00   2024/742 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 946763154 02 335 22201 19,05   2024/743 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 946766398 09 920 22201 99,40   2024/744 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 944594797 
07 1533 
22201 76,58   2024/745 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 946765179 03 337 22201 89,39   2024/746 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 944313805 09 920 22201 41,90   2024/747 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 
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Telefonica 946763175 
07 1533 
22201 105,40   2024/748 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Telefonica 946766290 
09 9202 
22201 17,40   2024/749 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Euskaltel (Finkoa) Multiaplic. 887,10   2024/813 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Euskaltel (Internet) 09 920 22201 515,22   2024/814 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

Euskaltel (Movil) 09 920 22201 645,11   2024/823 07/2024 F/2024/23 Telefonía Abril 

  4.763,78       
 
 

4. - KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 
AURREKONTUAREN 5. ALDAKETA ONARTZEA, 
HALA BADAGOKIO (226/2024 ESPEDIENTEA) 
(0:25:42 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 
Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak 
hartu du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 
 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Indarrean dagoen 2024rako Udal Aurrekontuaren 
barruan kreditu gehigarri bidez izapidetutako 
espedientea aztertu da (Esp.: 226/2024), indarrean 
dagoen legerian xedatutakoaren arabera, eta 
kontuan hartuta: 
 
BAT: Gastua eta finantziazioa justifikatzeko 
beharrezkoak diren agiriak jasotzen ditu 
espedienteak. 
 
BI: 10/03 Foru Arauarekin eta Aurrekontua 
Betearazteko Udal Arauaren 17. artikuluarekin bat 
etorriz, espedientea onartzeko eskumena 
udalbatzak du. 
 
Udalbatzak, aho batez erabaki du 
 
2024ko udal-aurrekontua kreditu gehigarri bidez 
aldatzea, 10/03 Foru Arauarekin bat etorriz, eta 
Aurrekontua Betearazteko Udal Aurrekontuaren 17. 
artikuluarekin, honako xehetasun hauen arabera: 
 

4. - APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 
EXPEDIENTE Nº5 DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE CRÉDITO 
ADICIONAL (EXPEDIENTE 226/2024) (MINUTO 
0:25:42): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal y que consta 
en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Visto el expediente tramitado por crédito adicional 
dentro del vigente Presupuesto Municipal para 2024 
(Exp. 226/2024), en virtud de lo dispuesto en la 
legislación vigente, y teniendo en cuenta que: 
      
         
PRIMERO: El expediente contiene los documentos 
necesarios que justifican el gasto y la financiación 
del mismo. 
  
SEGUNDO: De conformidad con la Norma Foral 
10/03, y la Municipal de Ejecución Presupuestaria en 
su art. 17, el órgano competente para la aprobación 
del expediente es el Pleno de la Corporación. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
Modificar el presupuesto municipal del 2024 
mediante crédito adicional, de conformidad con la 
Norma Foral 10/03, y la Municipal de Ejecución 
Presupuestaria, en su artículo 17, según el siguiente 
detalle: 

 

Partida Denominación/Izena Aumento/Gehipena 
02 323 62302 Placas fotovoltaicas Zipiriñe/ Zipiriñeko 

plaka fotoboltaikoak 
108.358,86 € 

OSOA/TOTAL 108.358,86 € 
FINANTZIATZIOA / FINANCIACIÓN 



 
 

87002 Remanente de Tesoreria con financiación afectada/ 
Ukituriko finantzaketako diruzaintzako gerakina 

108.358,86 € 

 
5. - KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 
AURREKONTUAREN 7. ALDAKETA ONARTZEA, 
HALA BADAGOKIO. (226/2024 ESPEDIENTEA) 
(0:30:53 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 
Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak 
hartu du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 
 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Indarrean dagoen 2024rako Udal Aurrekontuaren 
barruan kreditu gehigarri bidez izapidetutako 
espedientea aztertu da (Esp.: 226/2024), indarrean 
dagoen legerian xedatutakoaren arabera, eta 
kontuan hartuta: 
 
BAT: Gastua eta finantziazioa justifikatzeko 
beharrezkoak diren agiriak jasotzen ditu 
espedienteak. 
 
BI: 10/03 Foru Arauarekin eta Aurrekontua 
Betearazteko Udal Arauaren 17. artikuluarekin bat 
etorriz, espedientea onartzeko eskumena 
udalbatzak du. 
 
Udalbatzak, aho batez erabaki du 
 
2024ko udal-aurrekontua kreditu gehigarri bidez 
aldatzea, 10/03 Foru Arauarekin bat etorriz, eta 
Aurrekontua Betearazteko Udal Aurrekontuaren 17. 
artikuluarekin, honako xehetasun hauen arabera: 
 
 

5. - APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 
EXPEDIENTE Nº7 DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE CRÉDITO 
ADICIONAL (EXPEDIENTE 226/2024) (MINUTO 
0:30:53): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal y que consta 
en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Visto el expediente tramitado por crédito adicional 
dentro del vigente Presupuesto Municipal para 2024 
(Exp. 226/2024), en virtud de lo dispuesto en la 
legislación vigente, y teniendo en cuenta que: 
      
         
PRIMERO: El expediente contiene los documentos 
necesarios que justifican el gasto y la financiación 
del mismo. 
  
SEGUNDO: De conformidad con la Norma Foral 
10/03, y la Municipal de Ejecución Presupuestaria en 
su art. 17, el órgano competente para la aprobación 
del expediente es el Pleno de la Corporación. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
Modificar el presupuesto municipal del 2024 
mediante crédito adicional, de conformidad con la 
Norma Foral 10/03, y la Municipal de Ejecución 
Presupuestaria, en su artículo 17, según el siguiente 
detalle: 
 

 

Partida Denominación/Izena Aumento/Gehipena 
07 166 60101 Red de sanemiento Bidebieta/ 

Bidebietako saneamendu-sarea 
356.300,00 € 

07 166 60102 Red de saneamiento Arriatera/ 
Arriaterko saneamendu-sarea 

502.000,00 € 

OSOA/TOTAL 858.300,00 € 
FINANTZIATZIOA / FINANCIACIÓN 

87001 Remanente de Tesoreria para gastos generales/ 
Gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina 

858.300,00 € 

 



 
 

 
6. - KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 
AURREKONTUAREN 8. ALDAKETA ONARTZEA, 
HALA BADAGOKIO. (226/2024 ESPEDIENTEA) 
(0:34:06 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 
Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak 
hartu du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 
 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Indarrean dagoen 2024rako Udal Aurrekontuaren 
barruan kreditu gehigarri bidez izapidetutako 
espedientea aztertu da (Esp.: 226/2024), indarrean 
dagoen legerian xedatutakoaren arabera, eta 
kontuan hartuta: 
 
BAT: Gastua eta finantziazioa justifikatzeko 
beharrezkoak diren agiriak jasotzen ditu 
espedienteak. 
 
BI: 10/03 Foru Arauarekin eta Aurrekontua 
Betearazteko Udal Arauaren 17. artikuluarekin bat 
etorriz, espedientea onartzeko eskumena 
udalbatzak du. 
 
Kontrako botoa eman du: Sopelako Auzo Alternatiba 
udal-talde politikokoa den Maria Luisa Gadea 
andreak. 
 
Udalbatzak, gehiengoz erabaki du 
 
2024ko udal-aurrekontua kreditu gehigarri bidez 
aldatzea, 10/03 Foru Arauarekin bat etorriz, eta 
Aurrekontua Betearazteko Udal Aurrekontuaren 17. 
artikuluarekin, honako xehetasun hauen arabera: 

6. -  APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 
EXPEDIENTE Nº 8 DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE CRÉDITO 
ADICIONAL (EXPEDIENTE 226/2024) (MINUTO 
0:34:06): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal y que consta 
en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Visto el expediente tramitado por crédito adicional 
dentro del vigente Presupuesto Municipal para 2024 
(Exp. 226/2024), en virtud de lo dispuesto en la 
legislación vigente, y teniendo en cuenta que: 
      
 
PRIMERO: El expediente contiene los documentos 
necesarios que justifican el gasto y la financiación 
del mismo. 
 
SEGUNDO: De conformidad con la Norma Foral 
10/03, y la Municipal de Ejecución Presupuestaria en 
su art. 17, el órgano competente para la aprobación 
del expediente es el Pleno de la Corporación. 
 
Con el voto en contra de Dª Maria Luisa Gadea, del 
grupo político municipal Alternativa Vecinal de 
Sopela, 
 
El Pleno, por mayoría acuerda 
 
Modificar el presupuesto municipal del 2024 
mediante crédito adicional, de conformidad con la 
Norma Foral 10/03, y la Municipal de Ejecución 
Presupuestaria, en su artículo 17, según el siguiente 
detalle: 

 

Partida Denominación/Izena Aumento/Gehipena 
07 1532 60111 Obras varias zona Urgitxieta/ 

Urgitxietako obra batzuk 
608.000,00 € 

OSOA/TOTAL 608.000,00 € 
 

FINANTZIATZIOA / FINANCIACIÓN 

87001 Remanente de Tesoreria para gastos generales/ 
Gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina 

608.000,00 € 

 



 
 

7. -  KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 
AURREKONTUAREN 9. ALDAKETA ONARTZEA, 
HALA BADAGOKIO.  (226/2024 ESPEDIENTEA) 
(0:51:18 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 
Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak 
hartu du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 
 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Indarrean dagoen 2024rako Udal Aurrekontuaren 
barruan kreditu gehigarri bidez izapidetutako 
espedientea aztertu da (Esp.: 226/2024), indarrean 
dagoen legerian xedatutakoaren arabera, eta 
kontuan hartuta: 
 
BAT: Gastua eta finantziazioa justifikatzeko 
beharrezkoak diren agiriak jasotzen ditu 
espedienteak. 
 
BI: 10/03 Foru Arauarekin eta Aurrekontua 
Betearazteko Udal Arauaren 17. artikuluarekin bat 
etorriz, espedientea onartzeko eskumena 
udalbatzak du. 
 
Udalbatzak, aho batez erabaki du 
 
2024ko udal-aurrekontua kreditu gehigarri bidez 
aldatzea, 10/03 Foru Arauarekin bat etorriz, eta 
Aurrekontua Betearazteko Udal Aurrekontuaren 17. 
artikuluarekin, honako xehetasun hauen arabera: 

7. - APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 
EXPEDIENTE Nº9 DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE CRÉDITO 
ADICIONAL (EXPEDIENTE 226/2024) (MINUTO 
0:51:18): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal y que consta 
en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Visto el expediente tramitado por crédito adicional 
dentro del vigente Presupuesto Municipal para 2024 
(Exp. 226/2024), en virtud de lo dispuesto en la 
legislación vigente, y teniendo en cuenta que: 
      
 
PRIMERO: El expediente contiene los documentos 
necesarios que justifican el gasto y la financiación 
del mismo. 
  
SEGUNDO: De conformidad con la Norma Foral 
10/03, y la Municipal de Ejecución Presupuestaria en 
su art. 17, el órgano competente para la aprobación 
del expediente es el Pleno de la Corporación. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
Modificar el presupuesto municipal del 2024 
mediante crédito adicional, de conformidad con la 
Norma Foral 10/03, y la Municipal de Ejecución 
Presupuestaria, en su artículo 17, según el siguiente 
detalle: 

 

Partida Denominación/Izena Aumento/Gehipena 
07 171 62502 Inversiones en parques/ Parkeetako 

inbertsioak 
35.000,00 € 

OSOA/TOTAL 35.000,00 € 
FINANTZIATZIOA / FINANCIACIÓN 

87001 Remanente de Tesoreria para gastos generales/ 
Gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina 

35.000,00 € 

 
8. - KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 
AURREKONTUAREN 10. ALDAKETA ONARTZEA, 
HALA BADAGOKIO (226/2024 ESPEDIENTEA) 
(0:57:36 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 
Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak 
hartu du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 

8. -  APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 
EXPEDIENTE Nº10 DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE CRÉDITO 
ADICIONAL (EXPEDIENTE 226/2024) (MINUTO 
0:57:36): - A continuación, toma la palabra D. Unai 
Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 



 
 

 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Indarrean dagoen 2024rako Udal Aurrekontuaren 
barruan kreditu gehigarri bidez izapidetutako 
espedientea aztertu da (Esp.: 226/2024), indarrean 
dagoen legerian xedatutakoaren arabera, eta 
kontuan hartuta: 
 
BAT: Gastua eta finantziazioa justifikatzeko 
beharrezkoak diren agiriak jasotzen ditu 
espedienteak. 
 
BI: 10/03 Foru Arauarekin eta Aurrekontua 
Betearazteko Udal Arauaren 17. artikuluarekin bat 
etorriz, espedientea onartzeko eskumena 
udalbatzak du. 
 
Udalbatzak, aho batez erabaki du 
 
2024ko udal-aurrekontua kreditu gehigarri bidez 
aldatzea, 10/03 Foru Arauarekin bat etorriz, eta 
Aurrekontua Betearazteko Udal Aurrekontuaren 17. 
artikuluarekin, honako xehetasun hauen arabera: 
 
 

EHBildu y realiza un resumen del asunto. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal y que consta 
en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Visto el expediente tramitado por crédito adicional 
dentro del vigente Presupuesto Municipal para 2024 
(Exp. 226/2024), en virtud de lo dispuesto en la 
legislación vigente, y teniendo en cuenta que: 
 
 
PRIMERO: El expediente contiene los documentos 
necesarios que justifican el gasto y la financiación 
del mismo. 
 
SEGUNDO: De conformidad con la Norma Foral 
10/03, y la Municipal de Ejecución Presupuestaria en 
su art. 17, el órgano competente para la aprobación 
del expediente es el Pleno de la Corporación. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
Modificar el presupuesto municipal del 2024 
mediante crédito adicional, de conformidad con la 
Norma Foral 10/03, y la Municipal de Ejecución 
Presupuestaria, en su artículo 17, según el siguiente 
detalle: 
 

 

Partida Denominación/Izena Aumento/Gehipena 
04 342 22717 Estudios y trabajos técnicos/ Azterlanak 

eta lan teknikoak 
36.300,00 € 

04 342 62201 Inversiones campo fútbol/ Inbertsioak 
futbol-zelaian 

10.285,00 € 

04 342 62301 Climatización piscinas/ Igerilekuen 
klimatizazioa 

16.335,00 € 

OSOA/TOTAL 62.920,00 € 
FINANTZIATZIOA / FINANCIACIÓN 

87001 Remanente de Tesoreria para gastos generales/ 
Gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina 

36.300,00 € 

87002 Remanente de Tesoreria con financiación afectada/ 
Ukituriko finantzaketako diruzaintzako gerakina 

26.620,00 € 

                            OSOA/TOTAL 62.920,00 € 
 

ARGIBIDE, SUSTAPEN ETA KONTROL ATALA 
 
9. - ALKATETZA-DEKRETU HAUEN BERRI 
EMATEA (1:02:02 MINUTUA): - Hauen berri emanda, 

PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO Y CONTROL 
 
9. - DACIONES DE CUENTA DE LOS 
DECRETOS DE ALCALDIA SIGUIENTES (MINUTO 



 
 

 
 
(A). - APIRILAREN 26KO 721/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA, 1507/2024 
ESPEDIENTEA ESKURATZEARI BURUZKOA. HAUR ETA 
GAZTEEN PARKEKO ZERBITZUAK, HAURRENTZAKO 
TAILERRAK ETA TXU-TXU TRENA, SAN PEDRO ETA EL 
CARMEN HERRIKO JAIETAN (2129/2023 ESPEDIENTEA) 
 
 
(B). - APIRILAREN 26KO 722/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA, 920/2024 
ESPEDIENTEA ESKURATZEARI BURUZKOA. GAZTELEKU 
ETA LUDOTEKA KONTRATATZEKOAK (2129/2023 
ESPEDIENTEA) 
 
(C). - APIRILAREN 30EKO 739/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA, 1392/2024 
ESPEDIENTEA ESKURATZEARI BURUZKOA. EGOKITZAPEN 
LANAK KONTRATATZEA SOPELAKO UDALAREN AS400 
SISTEMA, HAREN MIGRAZIOA ETA HOSTING ZERBITZUAK 
(2129/2023 ESPEDIENTEA) 
 
(D). - MAIATZAREN 2KO 745/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA, 1506/2024 
ESPEDIENTEA ESKURATZEARI BURUZKOA. SOPELAKO 
UDALAREN WEB GUNEKO EUSKARRI ZERBITZUAK, 
MANTENTZE ZUZENTZAILEAK, EBOLUTIBOAK ETA 
GARAPEN BERRIAK KONTRATATZEA (2129/2023 
ESPEDIENTEA) 
 
(E). - MAIATZAREN 10EKO 811/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA, 1600/2024 
ESPEDIENTEA ESKURATZEARI BURUZKOA. SOPELAKO 
SAN PEDRO ETA EL CARMEN JAIETARAKO SOINU-
EKIPOAEN LIZITAZIOA (2129/2023 ESPEDIENTEA) 
 
(F). - UDAL AURREKONTUAREN 6. ALDAKETAREN 
BERRI EMATEA, KREDITU TRASFERENTZIAREN BIDEZ 
(226/2024 ESPEDIENTEA) 
 
(G). - MAIATZAREN 16KO 857/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA, 1634/2024 
ESPEDIENTEA ESKURATZEARI BURUZKOA. IRUDIKAPEN 
ARTISTIKOKO ZERBITZUEN LIZITAZIOA (2129/2023 
ESPEDIENTEA) 
 
(H). - MAIATZAREN 22KO 885/2024 ZENBAKIDUN 
ALKATEAREN DEKRETUAREN BERRI EMATEA. ALKATETZA 
ETA IDAZKARITZARI DAGOZKIEN ESKUORDETZEKOA 
(1808/2024 ESPEDIENTEA) 
 
Osoko Bilkura, aho batez, jakinaren gainean geratzen 
da 
 
10. - PREMIAZKO MOZIOAK, HALAKORIK BADA 
: - Alkate andreak adierazi du premiazko bi puntu 
daudela, bata udalerriko kaleetako garbiketa 
iraunkorreko zerbitzuaren lizitazioari buruzkoa, eta 
bestea, kreditu gehigarri bidezko aurrekontu-

1:02:02): - Dada cuenta de los mismos 
 
(A). - DACIÓN DE CUENTA DECRETO DE ALCALDIA 
NUMERO 721/2024, DE 26 DE ABRIL, RELATIVO A 
AVOCACIÓN EXP. 1507/2024, SERVICIOS DE PARQUE 
INFANTIL Y JUVENIL, Y DE TALLERES INFANTILES Y TREN 
TXU-TXU DURANTE LAS FIESTAS PATRONALES DE SAN 
PEDRO Y EL CARMEN 2024 (EXPEDIENTE 2129/2023) 
 
 
(B). - DACIÓN DE CUENTA DECRETO DE ALCALDIA 
NUMERO 722/2024, DE 26 DE ABRIL, RELATIVO A 
AVOCACIÓN EXP. 920/2024, DE CONTRATACIÓN 
GAZTELEKU Y LUDOTEKA (EXPEDIENTE 2129/2023) 
 
 
(C). - DACIÓN DE CUENTA DECRETO DE ALCALDIA 
NUMERO 739/2024, DE 30 DE ABRIL, RELATIVO A 
AVOCACIÓN EXP. 1382/2024, DE CONTRATACIÓN DE 
LOS TRABAJOS DE ADAPTACIÓN DE SISTEMA AS400 DEL 
AYUNTAMIENTO DE SOPELA, MIGRACIÓN DE ESTE Y 
SERVICIOS DE HOSTING (EXPEDIENTE 2129/2023) 
 
(D). - DACIÓN DE CUENTA DECRETO DE ALCALDIA 
NUMERO 745/2024, DE 2 DE MAYO, RELATIVO A 
AVOCACIÓN EXP. 1506/2024, DE CONTRATACIÓN DE 
LOS SERVICIOS DE SOPORTE DEL SITIO WEB DEL 
AYUNTAMIENTO DE SOPELA, MANTENIMIENTOS 
CORRECTIVOS, EVOLUTIVOS Y NUEVOS DESARROLLOS 
(EXPEDIENTE 2129/2023) 
 
(E). - DACIÓN CUENTA DECRETO DE ALCALDIA 
811/2024, DE 10 DE MAYO, RELATIVO A AVOCACIÓN EXP. 
1600/2024, DE LICITACIÓN DE LOS EQUIPOS DE SONIDO 
PARA LAS FIESTAS DE SAN PEDRO Y EL CARMEN DE 
SOPELA (EXPEDIENTE 2129/2023) 
 
(F). - DAR CUENTA DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA Nº 6 MEDIANTE TRANSFERENCIA DE 
CRÉDITO. (EXPEDIENTE  226/2024) 
 
(G). - DACIÓN CUENTA DECRETO DE ALCALDIA 
857/2024, DE 16 DE MAYO, RELATIVO A AVOCACIÓN EXP. 
1634/2024, DE LICITACIÓN DE LOS SERVICIOS DE 
REPRESENTACIÓN ARTÍSTICA (EXPEDIENTE 2129/2023) 
 
 
(H). - DACIÓN CUENTA DECRETO DE ALCALDÍA 
NÚMERO 885/2024, DE 22 DE MAYO, RELATIVO A 
DELEGACIÓN ALCALDÍA Y SECRETARIA (EXPEDIENTE 
1808/2024) 
 
El Pleno, por unanimidad queda enterado. 
 
 
10. - MOCIONES DE URGENCIA, SI LAS 
HUBIERA :- Por parte de la Sra. Alcaldesa se indica 
que hay dos puntos de urgencia, uno el relativo a la 
licitación del servicio de limpieza sostenible de las 
calles del municipio, y el otro, el relativo a 



 
 

aldaketaren 11. espedienteari buruzkoa. Banan-
banan azalduko ditugu puntuak, eta, ondoren, horien 
premiari buruzko botoa emango dugu. 
 
 

 
Premiazko mozioak 

 
(A). - SOPELAKO UDALERRIKO KALEEN 
GARBIKETA ZERBITZU JASANGARRIAREN 
LIZITATZEA (1386/2024 ESPEDIENTEA) (1:02:23 
MINUTUA): - Guruzne Carrasson, Alkate andreak 
adierazi du, lehenik eta behin puntu hau gai-
zerrendan sartzea bozkatu behar dela, gai honi ez 
baitio aldez aurretik txostenik egin Informazio 
Batzordeak, ezta irizpenik eman ere; beraz, 
beharrezkoa da Osoko Bilkurak gai-zerrendan 
sartzea berrestea. 
 
Ondoren, Sopelako EHBildu udal talde politikoko 
Mikel Tapia jaunak hartu du hitza, eta gaiaren 
urgentzia arrazoitu du. 
 
Jarraian, gai-zerrendan sartzea berresteko bozketa 
egin da, eta honako emaitza hau eman da: 
 
 
Udalbatzak, aho batez, erabaki du 
 
Gai-zerrendan sartzea berrestea. 
 
Orain, Sopelako EHBildu udal talde politikoko Mikel 
Tapia jaunak hartu du hitza berriro, eta gaiaren 
laburpen handia egin du. 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Udaleko Zerbitzu Teknikoak egindako txostenaren 
berri eman da, "Sopelako kaleen garbiketa 
jasangarriko zerbitzua" kontratatzeko beharra 
justifikatzen duena, udalerri guztietan nahitaez eman 
beharreko eta bizilagunek gutxieneko erosotasun-
maila lortzeko ezinbestekoa den zerbitzuari 
jarraipena emateko. 
 
 
Aztertu dut prozedura irekiaren bidez “Sopelako 
kaleen garbiketa zerbitzu jasangarria” kontratatzeko 
izapidetu den espedientea, hainbat esleipen-irizpide 

Expediente número 11 de modificación 
presupuestaria mediante crédito adicional. 
Explicaremos los puntos de uno en uno, para 
después, proceder a votar la urgencia de los 
mismos. 
 

Mociones de Urgencia 
 
(A). - LICITACIÓN DEL SERVICIO DE LIMPIEZA 
SOSTENIBLE DE LAS CALLES DE SOPELA 
(EXPEDIENTE 1386/2024) (MINUTO 1:02:23): - Por 
parte de la Sra. Alcaldesa Dª Guruzne Carrasson se 
indica que, en primer lugar, hay que votar la 
inclusión de este punto en el orden del día, toda vez 
que este asunto no ha sido previamente informado 
ni dictaminado por la comisión informativa, por lo 
que es necesario que el Pleno ratifique su inclusión 
en el orden del día. 
 
A continuación toma la palabra D. Mikel Tapia, del 
grupo político municipal Sopelako EHBildu y motiva 
la urgencia del asunto. 
 
Posteriormente se procede a votar la inclusión de 
este punto en el orden del día, arrojando el siguiente 
resultado: 
 
El Pleno, por unanimidad, acuerda 
 
Ratificar su inclusión en el orden del día. 
 
Acto seguido, toma la palabra de nuevo D. Mikel 
Tapia, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un amplio resumen del tema. 
 
Acto seguido comienza el turno de intervenciones, 
cuyo contenido se encuentra en el Videoacta 
certificada por la Secretaría Municipal y que consta 
en el Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Dada cuenta del informe emitido por el Servicio 
Técnico municipal, justificativo de la necesidad de 
proceder a la contratación del “Servicio de limpieza 
sostenible de las calles de Sopela” para dar 
continuidad a un servicio de obligada prestación en 
todo municipio y de carácter imprescindible para 
conseguir que los vecinos/as obtenga un mínimo 
nivel de confortabilidad. 
 
Visto el expediente ordinario tramitado para la 
contratación mediante procedimiento abierto, con 



 
 

kontuan dituena.   
 
 
Aztertu ditut Udal Kontuhartzailetzak eta 
Administrazio Orokorreko teknikariak egindako 
txostenak (azken honek Idazkaritzaren oniritzia du) 
eta aipatutako kontrataziorako prozedura irekiaren 
bidez egindako administrazio-klausula zehatzen eta 
preskripzio teknikoen agiriak aztertu dira. 
 
Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du:  
 
1.-  "Sopelako kaleen garbiketa jasangarriko 
zerbitzua" kontratatzeko beharra zehaztea, udalerri 
guztietan nahitaez eman beharreko eta bizilagunek 
gutxieneko erosotasun-maila lortzeko ezinbestekoa 
den zerbitzuari jarraipena emateko. 
 
 
2.-  "Sopelako kaleen garbiketa jasangarriko 
zerbitzua" kontratatzeko espediente arrunta 
onartzea, zerbitzu hori kontratatzeko administrazio-
klausula berezien agiria eta baldintza tekniko 
berezien agiria onartzea, eta lizitazio-prozedura 
irekiari ekitea, hainbat esleipen-irizpiderekin. 
 
 
 
3.-  289.968 euroko gastua onartzea, (2024ko 
ekitaldiko 07 171 22799 aurrekontu-partidaren 
kargura, eta 2025 (869.904,74 €), 2026 (869.904,74 €) 
eta 2027ko (579.936,50 €), ekitaldietan honako 
zenbateko hauek erreserbatzeko konpromisoa 
hartzea. 
 
4.-  Kontratazio Mahaiaren osaera onartzea. 
Mahaiburua: Obra publikoetako udal-ingeniari 
teknikoa eta ordezkoa: udaleko beste arkitekto 
tekniko bat. Kideak: Ingurumeneko teknikaria, 
Udaleko kontu-hartzailea eta idazkaria; Mahaiko 
idazkaria: Kontratazio Arloko Administrazio 
Orokorreko teknikari arduraduna eta ordezko gisa 
Administrazio Orokorreko beste teknikari bat. 
 
 
 
5.-  Kontratuaren arduradun izendatzen da 
Obra publikoetako udal-ingeniari teknikoa edo bere 
ordezkoa. 
 
6.-  Argitara eman bedi lizitazioaren iragarkia 
EBAOn eta kontratatzailearen profilean.  
 
7.- A lkatetzari eskuordetzea sailkapenaren 
izapide-egintzak eta lehenengo postuan sailkatutako 

varios criterios de adjudicación, del “Servicio de 
limpieza sostenible de las calles de Sopela”. 
 
Visto el informe de intervención, el informe de la 
Técnica de Administración General ratificado por 
Secretaría, así como los pliegos de cláusulas 
administrativas particulares y de prescripciones 
técnicas elaborados para la contratación de 
referencia, mediante procedimiento abierto. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
1.-  Determinar la necesidad de la contratación 
del “Servicio de limpieza sostenible de las calles de 
Sopela” para dar continuidad a un servicio de 
obligada prestación en todo municipio y de carácter 
imprescindible para conseguir que los vecinos/as 
obtenga un mínimo nivel de confortabilidad. 
 
2.-  Aprobar el expediente ordinario de 
contratación del “Servicio de limpieza sostenible de 
las calles de Sopela”, aprobar el Pliego de 
Cláusulas Administrativas Particulares y Pliego de 
Prescripciones Técnicas Particulares para la 
contratación del citado servicio, disponiendo la 
apertura del procedimiento abierto de licitación con 
varios criterios de adjudicación. 
 
3.- Aprobar el gasto de 289.968 € con cargo la 
partida presupuestaria 07 171 22799 del ejercicio 
2024, comprometiéndose a reservar las siguientes 
cantidades en los ejercicios 2025 (869.904,74 €), 
2026 (869.904,74 €) y 2027 (579.936,50 €), que 
resultan afectados: 
 
4.-  Aprobar la composición de la Mesa de 
Contratación integrada por: presidente: el Ingeniero 
técnico de obras públicas y como suplente un/a 
Arquitecto/a técnico/a municipal. Vocales: la 
Técnica de Medio Ambiente, la Interventora 
municipal y la secretaria de la Corporación; 
secretaria de Mesa: La Técnica de Administración 
General responsable del área de contratación y 
como suplente otro/a Técnico/a de Administración 
General. 
 
5.-  Designar como responsable del contrato al 
Ingeniero técnico de obras públicas municipal y en 
su caso, a su suplente. 
 
6.-  Publicar anuncio de licitación en DOUE y en 
el perfil del contratante. 
 
7.-  Delegar en la Alcaldía los actos de trámite 
de clasificación y requerimiento de documentación 



 
 

lizitatzaileari dokumentazioa eskatzea, bai eta 
pleguetan egin daitezkeen akatsak zuzentzea ere. 
 
 
8.-  Tokiko gobernu-batzarraren esku uztea 
kontratua esleitzeko erabakia, betiere kontratazio-
mahaiak egiten duen proposamenetik aldentzen ez 
bada, bai eta kontratuaren aldaketak ere, baldintza-
agirietan berariaz aurreikusita badaude. 
 
 
9.-  Tokiko Gobernu Batzarrari eskuordetzea 
kontratuak irauten duen bitartean zigorrak ezartzeko 
sor daitezkeen espedienteen izapidetzea eta 
ebazpena, bai eta espediente horiei buruz aurkez 
daitezkeen errekurtsoen ebazpena ere. 
 
 
10.-  Adierazi behar da, ados ez badaude eta 
administrazioarekiko auzi-errekurtsoa jarri aurretik, 
kontratazio-arloko errekurtso berezia jarri ahal 
izango dela, SPKLren 44. artikuluan eta hurrengoetan 
xedatutakoaren arabera, lizitazio-iragarkiaren aurka, 
15 egun balioduneko epean, kontratatzailearen 
profilean argitaratu eta hurrengo egunetik zenbatzen 
hasita, eta pleguen eta gainerako kontratu-
dokumentuen edukiaren aurka, 15 egun balioduneko 
epean, lizitazio-iragarkia kontratatzailearen profilean 
argitaratu eta hurrengo egunetik zenbatzen hasita, 
baldin eta iragarki horretan adierazten bada 
interesdunek nola eskuratu ahal izango dituzten 
baldintza-agiriak. 
 
 
(B). - KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 
AURREKONTUAREN 11. ALDAKETA ONARTZEA, 
HALA BADAGOKIO(226/2024 ESPEDIENTEA) 
(1:20:57 MINUTUA): - Guruzne Carrasson, Alkate 
andreak adierazi du, lehenik eta behin puntu hau gai-
zerrendan sartzea bozkatu behar dela, gai honi ez 
baitio aldez aurretik txostenik egin Informazio 
Batzordeak, ezta irizpenik eman ere; beraz, 
beharrezkoa da Osoko Bilkurak gai-zerrendan 
sartzea berrestea. 
 
 
O Ondoren, Sopelako EHBildu udal talde politikoko 
Mikel Tapia jaunak hartu du hitza, eta gaiaren 
urgentzia arrazoitu du. 
 
Jarraian, gai-zerrendan sartzea berresteko bozketa 
egin da, eta honako emaitza hau eman da: 
 
 
Udalbatzak, aho batez, erabaki du 

al licitador clasificado en primer lugar, así como las 
eventuales correcciones de errores de los pliegos 
que pudieran resultar necesarias. 
 
8.-  Delegar en la Junta de Gobierno local la 
adopción de acuerdo de adjudicación del contrato, 
siempre y cuando no se separe de la propuesta que 
efectúe la Mesa de contratación, así como las 
modificaciones del contrato si están expresamente 
previstas en los pliegos. 
 
9.-  Delegar en la Junta de Gobierno local la 
tramitación y resolución de los expedientes de 
imposición de penalidades que pudieran suscitarse 
durante la vida del contrato, así como la resolución 
de los recursos que con relación a estos 
expedientes pudieran presentarse. 
 
10.-  Indicar que, en caso de disconformidad y 
con anterioridad a la interposición del recurso 
contencioso-administrativo, podrá interponerse 
recurso especial en materia de contratación, de 
conformidad con lo dispuesto en los artículos 44 y 
siguientes de la LCSP, contra el anuncio de 
licitación, en el plazo de 15 días hábiles contados a 
partir del siguiente a aquel en que se haya publicado 
en el perfil del contratante y contra el contenido de 
los pliegos y demás documentos contractuales en 
el plazo de 15 días hábiles contados a partir del 
siguiente a aquel en que se haya publicado en el 
perfil del contratante el anuncio de licitación, 
siempre que en éste se haya indicado la forma en 
que los interesados podrán acceder a los pliegos. 
 
(B). - APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 
EXPEDIENTE Nº11 DE MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA MEDIANTE CRÉDITO 
ADICIONAL (EXPEDIENTE 226/2024) (MINUTO 
1:20:57): - Por parte de la Sra. Alcaldesa Dª Guruzne 
Carrasson se indica que, en primer lugar, hay que 
votar la inclusión de este punto en el orden del día, 
toda vez que este asunto no ha sido previamente 
informado ni dictaminado por la comisión 
informativa, por lo que es necesario que el Pleno 
ratifique su inclusión en el orden del día. 
 
A continuación toma la palabra D. Mikel Tapia, del 
grupo político municipal Sopelako EHBildu y motiva 
la urgencia del asunto. 
 
Posteriormente se procede a votar la inclusión de 
este punto en el orden del día, arrojando el siguiente 
resultado: 
 
El Pleno, por unanimidad, acuerda 



 
 

 
Gai-zerrendan sartzea berrestea. 
 
Orain, Sopelako EHBildu udal talde politikoko Mikel 
Tapia jaunak hartu du hitza berriro, eta gaiaren 
laburpen handia egin du. 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Indarrean dagoen 2024rako Udal Aurrekontuaren 
barruan kreditu gehigarri bidez izapidetutako 
espedientea aztertu da (Esp.: 226/2024), indarrean 
dagoen legerian xedatutakoaren arabera, eta 
kontuan hartuta: 
 
BAT: Gastua eta finantziazioa justifikatzeko 
beharrezkoak diren agiriak jasotzen ditu 
espedienteak. 
 
BI: 10/03 Foru Arauarekin eta Aurrekontua 
Betearazteko Udal Arauaren 17. artikuluarekin bat 
etorriz, espedientea onartzeko eskumena 
udalbatzak du. 
 
 
Udalbatzak, aho batez erabaki du 
 
2024ko udal-aurrekontua kreditu gehigarri bidez 
aldatzea, 10/03 Foru Arauarekin bat etorriz, eta 
Aurrekontua Betearazteko Udal Aurrekontuaren 17. 
artikuluarekin, honako xehetasun hauen arabera: 
 
 

 
Ratificar su inclusión en el orden del día. 
 
Acto seguido, de nuevo toma la palabra D. Mikel 
Tapia, del grupo político municipal Sopelako 
EHBildu y realiza un amplio resumen del asunto. 
 
Después comienza el turno de intervenciones, cuyo 
contenido se encuentra en el Videoacta certificada 
por la Secretaría Municipal y que consta en el 
Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Visto el expediente tramitado por crédito adicional 
dentro del vigente Presupuesto Municipal para 2024 
(Exp. 226/2024), en virtud de lo dispuesto en la 
legislación vigente, y teniendo en cuenta que: 
   
    
PRIMERO: El expediente contiene los documentos 
necesarios que justifican el gasto y la financiación 
del mismo. 
  
SEGUNDO: De conformidad con la Norma Foral 
10/03, y la Municipal de Ejecución Presupuestaria 
en su art. 17, el órgano competente para la 
aprobación del expediente es el Pleno de la 
Corporación. 
 
El Pleno, por unanimidad acuerda 
 
Modificar el presupuesto municipal del 2024 
mediante crédito adicional, de conformidad con la 
Norma Foral 10/03, y la Municipal de Ejecución 
Presupuestaria, en su artículo 17, según el siguiente 
detalle: 

 

Partida Denominación/Izena Aumento/Gehipena 
07 1532 60100 Infraestructura y urbanización de calles/ 

Azpiegitura eta kaleen urbanizazioa 
210.000,00 € 

OSOA/TOTAL 210.000,00 € 
 

 

FINANTZIATZIOA / FINANCIACIÓN 

87001 Remanente de Tesoreria para gastos generales/ 
Gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina 

210.000,00 € 

                            OSOA/TOTAL 210.000,00 € 
 
 



 
 

Mozio Ez Erabakigarriak 
 
(A) SOPELAKO EHBILDU ETA ELKARREKIN 
SOPELA UDAL TALDE POLITIKOEK 
AURKEZTUTAKO MOZIO EZ ERABAKIGARRIA, 
ITSASADAR AZPIKO TUNELAREN PROIEKTUA 
GELDIARAZTEKO (1856/2024 ESPEDIENTEA) 
(1:28:06 MINUTUA): - Alkate andreak adierazi du: 
Sopelako EHBildu eta Elkarrekin Sopela udal talde 
politikoek itsasadar azpiko tunelaren proiektua 
geldiarazteko aurkeztutako mozio bat aurkeztu dute. 
Geroago, Sopelako Auzo-Alternatiba udal-talde 
politikoa ere batu da, eta honela dio hitzez hitz 
mozioak: 
 
 
Itsasadar azpiko tunelaren proiektua gelditzeko 
mozio-proposamena 
 
2020. urteko irailean Bizkaiko Foru Aldundiak 
Artazako biribilgunea eta Ballontikoa itsasadar-
azpiko tunel batekin lotzeko proiektua diseinatzeko 
lizitazioa egin zuen, 10,5 milioi euroko kopuruarekin. 
Momentu honetan proiektua erredakzio fasean dago, 
ingurumen txostena eginda, eta Bizkaiko Foru 
Aldundiak iragarri du lanak atzeratuko direla urte 
amaierara edo datorren urteko hasierara. 
 
 
Foru Aldundiaren arabera, tunel honek aurre egingo 
die Arrontegiko zubian bizi ditugun trafiko-arazoei eta 
Supersurraren 2. fasearen jarraipen modura hartzen 
dute. Proiektuak 400 milioi euroko aurrekontua 
izango du (gainkostuak kontuan hartu barik) eta 
autoen erabilerari erabateko lehentasuna emango 
dio.  
 
Mozio hau babesten dugun udal taldeok gure kezka 
partekatu nahi dugu proiektu honen inguruan, batez 
ere gure eskualdean izan dezakeen eraginagatik. 
Larrialdi klimatikoaren testuinguruan, oraindik eta 
zentzu gutxiago du proiektu honek, jarraitzen duelako 
auto pribatuen erabilera lehenesten, gure ingurua 
makro-azpiegiturez josten, eta hau guztia teorian 10 
minutuko ibilbidea "aurrezteko" kotxez. Hainbat 
hiritan emisio gutxiko eremuak zehazten diren 
bitartean, auto pribatuaren erabilerari trabak jartzen 
zaizkion bitartean, Sopelak eta Uribe Kostak gaur 
egun dituen trafiko arazoak handitu daitezke makro-
azpiegitura honen bidez.  
 
 
Gure ustez, mugikortasunean bestelako 
lehentasunak izan beharko genituzke proiektu honen 
aurretik: garraio publikoa sustatu, eta Uribe Kostaren 

Mociones No Resolutivas 
 
(A) MOCION NO RESOLUTIVA PRESENTADA 
POR LOS GRUPOS POLÍTICOS MUNICIPALES 
SOPELAKO EHBILDU Y ELKARREKIN SOPELA, 
RELATIVA A LA PARALIZACIÓN DEL PROYECTO 
DE LA SUBFLUVIAL (EXPEDIENTE 1856/2024) 
(MINUTO 1:28:06): - Por parte de la Sra. Alcaldesa, 
se indica que se ha presentado esta moción por 
parte de los grupos políticos municipales Sopelako 
EHBildu y Elkarrekin Sopela, relativa a la 
paralización del proyecto de la subfluvial, a la que 
posteriormente, se ha unido también el grupo 
político municipal Alternativa Vecinal de Sopela, y 
que es del siguiente tenor literal: 
 
Propuesta de moción de paralización del 
proyecto de la subfluvial 
 
En septiembre de 2020 la Diputación Foral de 
Bizkaia licitó el diseño del proyecto de conexión 
entre la rotonda de Artaza y el Ballonti con un túnel 
bajo la ría por un importe de 10,5 millones de euros. 
En este momento el proyecto se encuentra en fase 
de redacción, con el informe ambiental elaborado, 
y la Diputación Foral de Bizkaia ha anunciado que 
las obras se retrasarán a finales de año o principios 
del próximo. 
 
Según la Diputación Foral, este túnel hará frente a 
los problemas de tráfico que se viven en el puente 
de Rontegi y se considera una continuación de la 
fase 2 de la Supersur. El proyecto tendrá un 
presupuesto de 400 millones de euros (sin tener en 
cuenta los sobrecostes) y dará prioridad absoluta al 
uso de los coches. 
 
Los grupos municipales que apoyamos esta moción 
queremos compartir nuestra preocupación por este 
proyecto, sobre todo por el impacto que puede 
tener en nuestra comarca. En el contexto de 
emergencia climática, este proyecto todavía tiene 
menos sentido porque sigue priorizando el uso del 
coche privado, llenando nuestro entorno de macro-
infraestructuras, y todo ello para "ahorrar" 10 
minutos de recorrido. Mientras en varias ciudades 
se definen ya como zonas de bajas emisiones, se 
ponen trabas al uso del coche privado. Además, los 
problemas de tráfico que actualmente tienen tanto 
Sopela y como Uribe Kosta en su conjunto pueden 
aumentar a través de esta macro-infraestructura. 
 
Creemos que en movilidad deberíamos tener otras 
prioridades diferentes a este proyecto: fomentar el 
transporte público, y en el caso de Uribe Kosta, 



 
 

kasuan, metroaren maiztasunak handitu eta 
Bizkaibusen lineak hobetu; bidegorri sarea osatu eta 
bizikletaren erabilera bultzatu, Bizkaibizi bezalako 
proiektuen bidez; Sopelak hainbat urtez proposatu 
dituen saihesbide-proiektuak gauzatu. 
 
Itsasadar azpiko tunelaren proiektuak ibilgailu 
pribatuaren trafikoaren mugikortasuna handitzen 
duelako, ingurumenari eta gure herritarren bizi 
kalitatea kalte handia eginez, honako mozio 
proposamena aurkezten diogu Sopelako 
Udalbatzari: 
 
- Sopelako Udalak eskaera egiten dio Bizkaiko Foru 
Aldundiari itsasadar azpiko tunelaren proiektua 
geldiarazteko eta Sopelarentzat zein Uribe 
Kostarentzat beharrezkoagoak diren inbertsio 
jasangarriak egiteko konpromisoa formalizatzea. 
 
 
Ondoren, esku-hartzeen txanda hasten da. Horren 
edukia Udal Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan 
dago, eta 1766/2024 espedientean dago jasota. 
 
 
Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da. 
 
 
Aurkako botoa eman dute: Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos Udal-talde politikoko 
zinegoyziak diren: Josu Landaluze jauna, Amaia 
Guenetxea andrea, Gotzon Garai jauna, Mª Angeles 
Ibarra andrea, Alberto Sobrón jauna eta Maider C. 
Núñez andrea eta Euskal Sozialistak udal-talde 
politikokoa den zinegotziak: Mª Teresa Fernández 
andreak. 
 
Osoko Bilkurak, gehiengoz, erabaki du 
 
Sopelako EHBildu, Elkarrekin Sopela eta Sopelako 
Auzo Alternatiba udal-taldeek aurkeztutako 
Itsasadar azpiko tunelaren proiektua geldiarazteko 
mozioa onartzea. 
 
Alkate andreak adierazi du: Galde-eskeen atalera 
igaro aurretik hainbat gairen berri eman nahi 
dizuet:  
 
Lehenengo puntua: Asteazkenean aurkeztu genien 
HAPOren aurrerakinaren dokumentua. Datorren 
asteartean, ekainaren 4an, aurkezpen publiko bat 
egingo da Kurtzion, 18:30ean. Parte-hartzea 
martxan dago dagoeneko. Ondoren, bi tailer egingo 
ditugu, baina lehenik eta behin aurrerakinaren 
dokumentua aurkeztu eta azaldu behar dugu, 

aumentar las frecuencias del metro y mejorar las 
líneas de Bizkaibus; completar la red de bidegorris e 
impulsar el uso de la bicicleta a través de proyectos 
como Bizkaibizi; ejecutar los proyectos de variantes 
que Sopela ha propuesto durante años. 
 
Dado que el proyecto de subfluvial aumenta el 
tráfico mediante el uso del vehículo privado, 
perjudicando seriamente al medio ambiente y a la 
calidad de vida de nuestros vecinos y vecinas, 
presentamos a la junta plenaria del Ayuntamiento 
de Sopela la siguiente propuesta de moción: 
 
- El Ayuntamiento de Sopela solicita a la Diputación 
Foral de Bizkaia la paralización del proyecto de la 
subfluvial y formalizar el compromiso para la 
realización de inversiones sostenibles más 
necesarias tanto para Sopela como para Uribe 
Kosta. 
 
Después comienza el turno de intervenciones, cuyo 
contenido se encuentra en el Videoacta certificada 
por la Secretaría Municipal y que consta en el 
Expediente número 1766/2024. 
 
Finalizado el turno de intervenciones, se procede a 
la votación. 
 
Con los votos en contra de: D. Josu Landaluze, Dª 
Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 
Ibarra, D. Alberto Sobrón y Dª Maider C. Núñez, del 
grupo político municipal Eusko Abertzaleak-
Nacionalistas Vascos y de Dª Mª Teresa Fernández, 
del grupo político municipal Socialistas Vascos de 
Sopela. 
 
 
El Pleno, por mayoría, acuerda 
 
Aprobar la Moción presentada por los grupos 
políticos municipales Sopelako EHBildu, Elkarrekin 
Sopela y Alternativa Vecinal de Sopela, relativa a la 
paralización del Proyecto de la subfluvial. 
 
Por parte de la Sra. Alcaldesa se indica: Antes de 
pasar al apartado de Ruegos y Preguntas, quiero 
informaros sobre dos temas.  
 
El primer punto: El miércoles hicimos la 
presentación del documento de avance del PGOU. 
Se va a hacer una presentación pública el martes 
que viene, 4 de junio, en Kurtzio, a las 18:30 horas. 
Ya está en marcha la participación. Después le 
seguirán dos talleres pero primero hay que 
presentar y explicar el documento de avance para 



 
 

ondorengo tailerrek beraien funtzioa bete dezaten.  
 
 
Bigarren puntua: Batzordeetan atera zen eta 
Bizkaibiziri buruzko gaia osoko bilkurara 
ekartzekotan geratu nintzen. Asteartean bilera izan 
genuen Foru Aldundiarekin. Aipatu zuten egungo 
kontratua 2027an amaitzen dela, baina juridikoki 
aztertzen ari dira ea 13 udalerri egungo kontratuan 
sar gaitezkeen. Juridikoki bideragarria baldin bada, 
egingo dugu. Horretarako, atxikitako 9 udalerriek 
Hitzarmenaren aldaketa onartu behar dute osoko 
bilkuran, beste 13 udalerriok hitzarmen horretan 
sartu behar garelako. Ekainean egiten saiatuko dira, 
gero guk uztailean hitzarmen hori bera osoko 
bilkuran aurkeztu eta onartzeko. Hortaz, 
zerbitzuaren barruan egongo ginateke, betiere 
juridikoki kontratua aldatu baldin badaiteke. 
Bitartean, guk obra zibila egin beharko genuke, hau 
da, hargune elektrikoa. Zorionez, Mankomunitatean 
izan genituen dagoeneko bizikletak eta hargune 
elektrikoa zuten. Hargune horiek aprobetxatzen 
saiatuko gara, baina aztertu beharko dugu non 
erabiltzen ziren bizikleta gehien eta gutxien. 
Kalkulatu dugu Sopelari gutxi gorabehera 30 
bizikleta elektriko egokituko litzaizkigukeela. 
Aurrekontuaren % 30 aldunditik dator eta beste 
% 70 udaletik. Estimazioa da 63.000€/urtean. Iker 
nirekin etorri zen bilerara eta hargune elektrikoen 
kontuarekin lanean ari da dagoeneko. 
Iberdrolarekin hitz egiten ari da jar dezakeen ala ez 
jakiteko, eta beste 9 udalerriek pausoa eman arte 
itxaron behar dugu. Espero dugu udalerri bakar 
batek ere ezetzik ez esatea, guztiek batera erabaki 
behar baitute. Guztia ondo badoa, 2025eko 
urtarrilaren 1ean bizikletak izango ditugu Sopelan.  
 
 
 
 
Landaluze jaunak hau adierazi du: Zalantza bat: 
ahal den heinean Bizimetako aparkalekuan 
erabiliko badira, mankomunitateak ala udalak 
kudeatuko ditu? Alkate andreak erantzun dio udal 
bakoitzak kudeatuko duela, mankomunitateko udal 
guztiak ez direlako sartuko. 4 udalerri hauek joan 
ginen: Plentzia, Gorliz, Urduliz eta Sopela.  
 
 
Halaber, hurrengo astean bilduko dira 9 udalerriak 
aldundiarekin kasua aztertzeko.   
 
 
11. - GALDE-ESKEAK: - Maria Angeles Ibarrak hartu 
du hitza jarraian: Guk pare bat galdera ditugu. Bat 

que posteriormente los talleres puedan cumplir su 
función.  
 
El segundo punto: Salió en las comisiones y quedé 
en dar cuenta en el pleno es el tema del Bizkaibizi. 
El martes tuvimos una reunión en la Diputación 
Foral. Ya se comentó que el actual contrato 
finalizaba en el 2027, pero están analizando 
jurídicamente si pueden incluirnos a 13 municipios 
en el actual contrato. Si jurídicamente es viable, se 
va a dar el paso. Para ello, lo 9 municipios 
adheridos tienen que aprobar en el Pleno la 
modificación del Convenio, porque habría que 
incluirnos a nosotros 13 en ese convenio, que se 
intentaría que fuese en Junio, para después, 
nosotros en el mes de Julio, traer ese mismo 
convenio a pleno y aprobarlo. Entonces, 
estaríamos incluidos en el servicio siempre y 
cuando puedan jurídicamente el contrato. 
Mientras tanto, nosotros tendríamos que realizar 
la obra civil que es la acometida eléctrica. 
Tenemos suerte que ya hubo bicicletas de la 
Mancomunidad y tenían ya la acometida eléctrica 
y vamos a intentar aprovechar donde estaban 
dichas acometidas, aunque habría que hacer un 
estudio de dónde se usaban más y menos las 
bicicletas. Se ha hecho un cálculo de que a Sopela 
nos corresponderían aproximadamente unas 30 
biciclcetas eléctricas. El 30% de presupuesto 
viene de la Diputación y el resto, el 70% del 
Ayuntamiento. Se hizo una estimación de 
63.000€/año. Iker acudió conmigo a la reunión y ya 
está en marcha con el tema de las acometidas 
eléctricas, hablando con Iberdrola para ver si 
pueden poner o no, y tenemos que esperar a que 
los 9 municipios den el paso. Que no diga un solo 
municipio que no, porque tienen que decidirlo 
todos a una. Si todo va bien, el 1 de enero de 2025, 
tendremos bicicletas en Sopela.  
 
Por parte del Sr. Landaluze se indica: Una duda, si 
se van a utilizar en la medida de que se pueda en 
los aparcamientos de Bizimeta, ¿lo va a gestionar 
la Mancomunidad o el Ayuntamiento?, a lo que 
responde la Sra. Alcaldesa que lo gestiona cada 
ayuntamiento, porque no entran todos los 
municipios de la Mancomunidad. Los 4 municipios 
que fuimos son: Plentzia, Gorliz, Urduliz y Sopela.  
 
Decir también que la semana que viene se reunen 
los 9 municipios con la Diputación para comentar 
esta casuística   
 
11. - RUEGOS Y PREGUNTAS: - A continuación 
toma la palabra Dª Mª Angeles Ibarra, indicando: 



 
 

nik egingo dut eta bestea Amaiak. 
 
 
Maria Angeles Ibarra andreak hau adierazi du: 
Alderdi politiko guztiok eta kide guztiok 
hauteskunde-espazioekiko izan behar dugun 
errespetuaren gaia aipatu nahi dugu. Duela 
urtebete udal-hauteskundeekin hasi ginen, aurten, 
hauteskunde mota guztiak izan ditugu; 
erkidegokoak, orokorrak, Europakoak... 
Hauteskunde guztietan gauza berbera gertatu da, ez 
dira hauteskunde-espazioak errespetatu. Uste dut 
hemen gauden guztiok dugula erantzukizun 
politikoa eta gure espazioak zein diren badakigula. 
Halaber, ezagutzen dugu gure jendea, guk geuk 
ematen dizkiegu kartelak eta badakigu nork jartzen 
dituen. Hortaz, espazioen gaineko pedagogia egin 
behar dugu eta espazio horiek ez dira ez farolak, ez 
banku-erakundeak, ezta udalerriko edozein horma 
ere. Hauteskunde-espazioen barruan, bakoitzak 
Hauteskunde Batzordeak ezarritako bere lekua du. 
Azken urte honetan 4 hauteskunde izan ditugu, eta 
errepikatu egin da: ez da errespetatu.  Alderdi 
politiko batzuek gehiago, eta beste batzuek 
gutxiago, baina ez dira espazioak errespetatzen; 
hortaz, pedagogia egin behar dugu gure jendearekin 
gizatasunari edo bizikidetzari buruzko udal-
ordenantza bat egin aurretik, ezarritako arau 
batzuen bidez elkarbizitza izaten ikasteko. Izan ere, 
gero gure kaleak garbi ikusi nahi ditugu. Kartel 
batzuek tradizioa dute. Kontua har dezagun hori 
guztia. 
 
Alkate andreak erantzun du: Bat nator esan 
duzunarekin. Eskea jaso eta gauzatuko dugu. 
 
 
Amaia Guenetxea andreak hau esan du: Eske eta 
galdera bana dut.  
 
Eskea: Hirigintza Sailetik egindako bi prestazioak 
oso modu positiboan baloratu ditugu aurten. 
Udalaren bi lizitaziorik garrantzitsuenak hauek izan 
dira: Lorezaintza eta bideen garbiketa. Ez dugu 
ulertu kulturako Hallaren, Gaztelekuaren eta 
Ludotekaren lizitazioa nola egin den. izan ere, 
langileak bideko garbitzaileen eta lorezainen 
baldintza berberetan daude. Hitzarmena 2018tik 
dago indarrean eta 2021etik salatu da. Maitek 
badaki hori, gu 2021ean dagoeneko hurrengo 
lizitaziorako aldaketak lantzen hasi ginelako. Gaur-
gaurkoz, patronatuak % 20ko igoera gomendatzen 
du. Harremana izan dugu sindikatu guztiekin eta 
maiatzaren 17ko azken bileran onartu egin dute. 
Hitzarmena onartzeke dago. Hortaz, bi kezka 

Por nuestra parte tenemos un par de preguntas. 
Una la voy a realizar yo, y otra, Amaia. 
 
Dª Mª Angeles Ibarra indica: Queremos comentar 
el tema de el respeto que debemos tener todos los 
grupos políticos y todos los que pertenecemos y 
nuestra gente a los espacios electorales. Desde 
hace un año que empezamos con las municipales, 
este año ha tocado toda la tipología de elecciones, 
como autonómicas, generales, europeas.. y en 
todas se repite lo mismo, no se respetan los 
espacios electorales. Creo que todos los que 
estamos aquí tenemos responsabilidad política y 
somos conocedores de cuáles son nuestros 
espacios. También conocemos a nuestra gente en 
el sentido de que nosotros mismos damos los 
carteles y sabemos quiénes los colocan, por lo 
tanto, tendremos que hacer pedagogía de cuáles 
son los espacios, que éstos no son las farolas, ni 
las entidades bancarias, ni cualquier pared del 
municipio. Dentro de los espacios electorales, 
cada uno tiene su hueco establecido por la Junta 
Electoral. En este último año que hemos tenido 4 
elecciones, se viene repitiendo y no se respeta.  
Unos grupos políticos más y otros menos pero no 
se está respetando, por lo que tenemos que hacer 
pedagogía con nuestra gente, antes de tener que 
hacer una ordenanza municipal de civismo o 
convivencia, para saber convivir con unas normas 
que están establecidas, porque después 
queremos ver nuestras calles limpias. Hay carteles 
que tienen solera. Tengamos en cuenta todo esto. 
 
Contesta la Sra. alcaldesa: De acuerdo con lo que 
has dicho. Recogemos el ruego y lo llevaremos a 
cabo. 
 
Por parte de Dª Amaia Guenetxea se indica: Tengo 
un ruego y una pregunta.  
 
Ruego: Este año hemos valorado las dos 
presentaciones que se nos han hecho desde el 
área de Urbanismo muy positivamente. Las dos 
licitaciones más importantes del Ayuntamiento, 
que son: Jardinería y Limpieza viaria. No hemos 
entendido cómo se ha hecho la licitación del Hall, 
Gazteleku y Ludoteka de kultura. Poniéndonos en 
la base de que los trabajadores están en las 
mismas condiciones que los de limpieza viaria y 
los de jardinería. Es un convenio que está desde el 
2018 y se ha denunciado desde el 2021, el cual 
Maite es conocedora, porque nosotros desde el 
2021 ya empezamos a trabajar en las 
modificaciones para la siguiente licitación. A día 
de hoy, el patronato recomienda una subida de un 



 
 

daude: 
 
 
 
 

1. Hallaren lizitazioa hutsik geratu da. 
Berriro egin behar da. Nola egingo da? 
Beste lizitazio batzuetako langileen 
eskubideak urra ez daitezen. Langile 
batzuk subrogatuta daude baita ere. 

2. Kezka hori are handiagoa da 
Gaztelekuko eta Ludotekako lizitaziora 
kooperatiba bat aurkeztu delako. 
Oraingo kezka da kooperatiba izan dela 
aurkeztu den bakarra. Sopelak ez du 
ezagutzen. Badakigu udalerri batean 
dagoela kooperatiba hori eta nola 
jarduten duen. Kezka da hitzarmen bat 
egiten bada eta orain mahai 
sindikaletan hitz egiten ari direna 
onartzen bada, enpresa horrek ezingo 
diola lizitazioari aurre egin.  

 
 
 
Guk, otsailean, lizitazioak eskatu genituen Kultura 
Batzordean. Apiril erdialdera iritsi zitzaizkigun. 
Halleko lizitazioa aterata zegoen dagoeneko. Lanak 
egitea gustatuko litzaiguke, eta, are gehiago, 
langileak dauden lekuan, beraien eskubideak urra ez 
daitezen. Horrelako lizitazioak berriro egiten badira, 
bideen garbiketaren eta lorezaintzaren kasuan egin 
den moduan egitea gustatuko litzaiguke, guztiok gure 
iritzia eman ahal izateko eta zer arazo dagoen 
jakiteko.  
 
Alkate andreak erantzun du: Gaztelekuko lizitazioa 
ere hutsik geratu da. Egia da ez dela egin beste 
lizitazioetan bezalako azterketa zorrotzik. Orain 
hitzarmena negoziatzen ari direnez, enpresa 
batzuekin hitz egin dugu eta ez dakigu igoera nola 
kalkulatu ere. Epe laburragora begira lizitazio bat 
egitea pentsatu dugu, kontratua sinatu bitartean, eta 
ondoren beste bat ateratzea, kontratua sinatzean. 
Uste dugu luzerako doala. Aurkezpenak egingo 
ditugu ekarpenak egin ahal izateko. 
 
 
 
Galdera: Azken Kultura Batzordean, jakinarazi digute 
gobernu-taldearen asmoa dela Hallaren zerbitzua 
udalean sartzea eta jakin nahiko genuke ea horrez 

20%. Hemos tenido contacto con todos los 
sindicatos y en la última reunión del 17 de mayo no 
lo han aprobado. El convenio está sin aprobar. 
Entonces hay dos preocupaciones: 
 

1. La licitación de Hall ha quedado desierta. 
Hay que volver a sacarla.  En qué términos 
se va a sacar. Que tampoco se vulneren los 
derechos de otros trabajadores de otras 
licitaciones. Hay trabajadores que también 
están subrogados. 

2. Esta preocupación, si cabe, es mayor, 
porque a la licitación Gazteleku y Ludoteka 
se ha presentado una cooperativa. La 
preocupación que tenemos ahora es que 
es la única que se ha presentado. Es 
deconocida para Sopela. Sabemos que hay 
un municipio en el que está esta 
cooperativa y cómo opera. La 
preocupación es que como se llegue a un 
acuerdo y se apruebe lo que se está 
hablando ahora mismo en las mesas 
sindicales, esa empresa nos consta que no 
va a poder hacer frente a esta licitación.  

 
Nosotros, en febrero, en la Comisión de cultura 
solicitamos las licitaciones. Se nos hizo llegar a 
mediados de abril. La licitación del Hall ya había 
salido. Nos gustaría hacer trabajos, y más donde 
hay trabajadores para que no se vulneren sus 
derechos. Nos gustaría que si se vuelven a dar este 
tipo de licitaciones, que se haga como se ha hecho 
en limpieza viaria y jardinería para que todos 
podamos opinar sepamos del problema existente.  
 
 
Contesta la Sra. alcaldesa: Decirte que también ha 
quedado desierta la licitación de Gazteleku. Es 
cierto que no se ha hecho un estudio tan exhaustivo 
como se han hecho en otras licitaciones. Como 
ahora están con la negociación del convenio, se ha 
hablado con algunas empresas y no sabemos 
tampoco cómo calcular la subida. Se ha pensado 
en hacer una licitación a más corto plazo mientras 
que firman el convenio y después sacar otro cuando 
se firme el convenio. Creemos que esto va para 
largo. Haremos presentaciones para que podáis 
realizar aportaciones. 
 
Pregunta: En la última comisión de cultura se nos ha 
hecho saber que la intención del equipo de gobierno 
es municipalizar el servicio de Hall, y queríamos 



 
 

gain beste zerbitzuren bat udalean sartzeko asmorik 
duzuen.  
 
Alkate andreak erantzun du: Gaia aztertzen ari gara. 
Lehenik, zerbitzurik txikienekin hasi nahi dugu, 
errazena delako. Pentsatzen ari garen bigarren arloa 
turismoa da. Ideiak dira guztiak eta zehaztu gabe 
daude. Langileen saileko proposamenak aztertu eta 
bildu nahi ditugu. Ez dizut ezer ziurtatu nahi eta esan 
udalean sartuko dugunik. Hainbat aukera eta sail 
aztertzen ari gara, besterik gabe.  
 
 
Amaia Guenetxea andreak adierazi du: Kultura 
Batzordean esan ziguten Halla udal barruan sartzeko 
asmoa zegoela. Alkate andreak erantzun dio: 
Hallaren kasuan konbentzituago gaude. 
 
 
Horrenbestez, aztertzeko gai gehiagorik ez 
dagoenez, amaitutzat jo da bilkura 20:21etan. Eta 
nik, idazkariak, ziurtatu egiten dut. 

saber si tenéis intención de municipalizar algún otro 
servicio a parte de éste.  
 
Contesta la Sra. alcaldesa: Estamos estudiando el 
tema. Queremos ir primero con los servicios más 
pequeños porque es más fácil. La segunda área que 
estábamos pensando era Turismo. Todo esto han 
sido ideas y está sin determinar. Queremos estudiar 
y recoger las propuestas del área de personal. No te 
quiero asegurar y decir que va a ser fijo que se vaya 
a municipalizar. Simplemente se está estudiando 
diferentes opciones y áreas.  
 
Dª Amaia Guenetxea indica: En la comisión de 
Cultura se nos trasladó que el Hall se tenía 
intención de municipalizarlo, a lo que contesta la 
Sra. alcaldesa: En el Hall estamos más 
convencidos. 
 
Y no habiendo más asuntos que tratar, finaliza la 
sesión a las 20:21 horas, de lo que yo, la 
secretaria Certifico. 

 


